

EDITORIAL

There is both an individual and professional need for a scientific publication in Canada. Production of and support for such a scientific publication can be viewed as a collective responsibility and the University of Alberta may be seen as assuming part of its collective duty by undertaking to work with McGill University on this year's edition of *Nursing Papers*. In line with this principle, it is scientific need which should determine the selection of articles for publication. The tradition of a refereed journal serves to meet this goal.

While the University of Alberta will be open to receive any scholarly articles, there is a need for reports on research in progress, particularly research related to nursing practice and manuscripts in this area will be particularly encouraged. We would like to see the base of contributors widened beyond the confines of the universities so that all nurse scholars and researchers, regardless of their place of employment, would see *Nursing Papers* as a vehicle for sharing their ideas and their research.

Comments or suggestions from readers on measures to increase the visibility of *Nursing Papers* will be welcomed as continued funding in Alberta is dependent on increasing circulation. Expanded sales and an increase in contributors is the collective responsibility of all Canadian University Schools of Nursing.

Peggy-Anne Field
Professor
University of Alberta

ÉDITORIAL

La nécessité d'une publication scientifique au Canada se fait sentir tant sur le plan individuel que professionnel. La production d'une telle publication et l'appui qu'on lui accorde constituent un travail collectif et l'université de l'Alberta assumerait sa part de responsabilités collectives en collaborant avec l'université McGill à l'édition de cette année des *Perspectives en nursing*. En application de ce principe, ce sont les impératifs scientifiques qui dicteront le choix des articles destinés à la publication. La tradition d'un journal doté d'un comité de révision sert précisément à atteindre cet objectif.

Bien que l'université de l'Alberta accueille tous genres d'articles scientifiques, le besoin de rapports de recherche sur des travaux en cours, tout particulièrement ceux qui visent l'exercice des soins infirmiers, nous incitera à favoriser davantage ce type de manuscrits. Nous aimerions que la gamme des participants à *Perspectives en nursing* s'étende au-delà du milieu universitaire, afin que tous les scientifiques et les chercheurs dans le domaine des soins infirmiers, quel que soit leur lieu de travail, voient en cette publication un moyen de diffuser leurs idées et le fruit de leurs recherches.

Tous commentaires et suggestions des lecteurs visant à accroître la diffusion de la revue *Perspectives en nursing* seront accueillis avec plaisir puisqu'en Alberta, le maintien des subventions dépend de l'augmentation du tirage. Il revient donc à tous les membres des écoles de sciences infirmières du Canada de prendre des mesures pour augmenter le nombre d'abonnements et celui des collaborateurs.

Peggy-Anne Field
Professeur
Université de l'Alberta